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Ärende 3 

Förhandlingarna i lagen om offentlig upphandling 

 

 

FÖRSLAG TILL BESLUT 

 

Styrelsen föreslår att föreslaget beslut, kompletteras enligt följande 

 

1. Att anvisningarna för upphandling och konkurrens utvecklas så att inte småföretagare 

riskerar att missgynnas, t.ex. via möjlighet till delade upphandlingar.  

2. Att miljökrav och sociala krav ställs 

3. Att därutöver anföra följande 

 

Stadens upphandling omfattar mer än 10 miljarder kr och är därför av stor strategisk betydelse 

för omställningen till ett hållbart samhälle. Staden ska bedriva ett aktivt arbete inom området 

miljöanpassad upphandling med höga krav på energieffektivitet och driva fram ny 

miljöteknik. Tidigare beslut om antidiskrimineringsklausul och hållbar upphandling som 

omfattar kemikalier, energi, transporter, ekologiska livsmedel m.m. ska återinföras. Sociala 

och etiska villkor ska inarbetas. 

 

Staden ska uppnå 40 % ekologiska livsmedel av inköpen år 2011. Det är fullt möjligt att ställa 

krav på att varor är ekologiska och etiskt anpassade. Staden ska ta ansvar för hållbar 

konsumtion genom tydliga mål för upphandling av miljöanpassade varor och tjänster, av 

ekologiska och etiskt producerade livsmedel och inte köpa in fisk vars bestånd är hotade. 

 

Det är allvarligt om småföretagare missgynnas i stadens upphandlingar och det är uppenbart 

att nuvarande riktlinjer inte är tillräckliga. Stadens anvisningar för upphandling och 

konkurrens måste utvecklas för att säkerställa småföretagares lika möjligheter att delta i 

stadens upphandlingar.  
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Ärende 7 

Rapport från företagsbesök 

 

SÄRSKILT UTTALANDE 

 

Miljöpartiet tackar för rapporten. Det är mycket värdefullt att få kännedom om företagarnas 

behov och åsikter genom dessa besök.  

 

Vi vill från Miljöpartiets sida rikta extra fokus på att staden för en något tveeggad politik där 

man säger sig värna om, och vill utveckla företagsområden, men samtidigt startar 

omvandlingsprocesser. Omvandlingsprocesser där verksamhetsutövares möjlighet att bedriva 

sin verksamhet hotas genom att bostäder byggs i nära anslutning till verksamheten eller 

verksamhetsområdet läggs ner till förmån för bostadsbyggande. Även stadens egna 

kommunaltekniska områden behöver skyddas för att kunna erbjuda denna typ av service inom 

kommunens gränser. 

 

Några exempel på områden är:  

- Lundaområdet där radhus hotar omlastningsterminal. 

- Planer för bostäder dikt an till kommunaltekniskt område i Lövsta 

- Ulvsundaområdet med 10 000 arbetsplatser som föreslås omvandlas till bostadsområde 

- Örnsbergs industriområde, som är på väg att försvinna… 

- Slakthusområdet där omvandlingsplaner är påbörjade. 

 

Miljöpartiet önskar se mer av områdesvis planering där olika intressen kan vägas in i en mer 

helhetlig framtidsplanering. Den ”frimärksplanering” som pågår ger inte den mer omfattande 

helhetstäckande vision som behövs. Företagarna måste ha stabila grunder och beslutsunderlag 

för att kunna driva sin verksamhet. 

 

Särskilt allvarligt är om arbetsplatser och arbetsplatsområden omvandlas i Söderort, där den 

omvända ambitionen gäller, dvs att tillskapa fler arbetsplatser. 

 

 

 

 

 

 


